
Proces-verbal
Tncheiat Tn sedinta Comisiei de Tnvatamant si tineret din data

de 27 februarie 2024, ora 09:00

§edinja s-a desfa9urat prin mijloace electronice, prin intermediul
platformei online de videoconferinta WebEx.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
26.02.2024 a domnului pre9edinte Mitu Razvan Aurel.

1. PRE§EDINTE- M ITU RAZVAN AUREL - prezent
)

3. MELCIU FLORIN – prezent

NICOLAIE GEORGE – prezent

CANTEA IULIANA-ROXANA – prezent

4.

5.

6. nJ

RIGU ANDREI-DANIEL – prezent

PODAR MARIAN – VASILE – prezent

7.

8,

9. DOICIN CRISTIAN – VASILE – prezent

GHERGHICEANU FLORENTINA – prezent10.

11. DAVIDESCU MARIANA - MONICA – prezent

12. TUDOR Ml RONA – prezent

UNTEA GEORGIANA- prezent13.

Ordlnea de zi a comisiei:
Proiectele de hotarare aflate pe ordinea de zi a 9edintei ordinara a

Consiliului General al Municipiului Bucure9ti, din data de 29.02.2024, ora
11

1.Punctul numarul 22 - Proiect de hotarare privind participarea

00

Municipiului Bucure9ti, in calitate de partener, la proiectul cu
finanjare nerambursabili “Ecoality: Tineret gi Autoritali Locale
impreuna pentru justijia de gen 9i climatici“, in cadrul apelului de
proiecte “EuropeAI D/173998/DH/ACT/Multi “, prin Program ul
Development Education and Awareness Raising – DEAR;
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2.Punctul numarul 23 - Proiect de hotarare privind cooperarea
intre Municipiul Bucure9ti 9i Universitatea de §tiin+e Agronomice 9i
Medicina Veterinari din Bucure9ti (USAMV) in vederea finanlarii 9i
realizarii in comun a evenimentelor „Congresul European de
Horticultura – EHC 2024 – European Horticulture Congress“ ei „Zilele
Horticulturii Bucure9tene“, la Bucure9ti, in perioada 9 – 16 mai 2024;
SI

3.Punctul numarul 32 - Proiect de hotirare privind transmiterea
din administrarea Consiliului General al Municipiului Bucure9ti prin
Direcjia Generala de Asisten$ Sociala a Municipiului Bucure9ti in
administrarea Sectorului 6 al Municipiului Bucure9ti a imobilului
Tnscris Tn cartea funciara cu nr. 246185, situat Tn Calea Giule9ti nr.
184, sector 6, in vederea desfa§urarii activitatii Cre9ei „Casa cu
Strumfi“

Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – pre9edintele comisiei
Buna dimineata si bine ati venit la sedinta Comisiei de Tnvatamant si

tineret. O sa va rog sa votam ordinea de zi 9i va anunt ca avem cvorum.
Multumesc.

Domnul consilier Melciu Florin
Melciu Florin pentru .

Domnul consilier Riqu Andrei Daniel
Andrei Rigu pentru .

Doamna vasii C3amelia - asistent comisie
Cu 11 voturi pentru, ordinea de zi a fost aprobata.

Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – pre9edintele comisiei
Multumesc. va informez ca pentru astazi avem trei proiecte pe

ordinea de zi 9i o sa rog colega de la secretariat sa citeasca primul proiect
cu numarul 22. va multumesc.

Doamna vasii Camelia - asistent comisie
Proiect de hotarare privind participarea Municipiului Bucure9ti,

in calitate de partener, la proiectul cu finanjare nerambursabili
“Ecoality: Tineret 9i Autoritali Locale Tmpreuna pentru justijia de gen
9i climatica“, in cadru I apelului de proiecte
“EuropeAID/173998/DH/ACT/Multi“, prin Programul Development
Education and Awareness Raising – DEAR
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Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – pre9edintele comisiei
Daca sunt Tntrebari, daca nu sunt.

Domnul consilier Riqu Andrei Daniel
Pe scurt, daca se poate, in ce consta participarea municipiulul

Bucuresti ?

Domnul Cristian Draqnea – Direc+ia Cultura, Tnva+amant, Turism,
Serviciul 'Fnvatamant. Turism

Buna diminea+a, doamnelor 9i dornnilor consilieri. Discutarn despre
un proiect al carui obiectiv specific consta Tn dezvoltarea competentelor
unui nurnar de 50.000 de tineri de pe teritoriul Uniunii Europene,
dezvoltarea competenjelor fala de provocarile globale 9i consolidarea
cooperarii cu autorita Tile locale pentru a transmite mesajul despre urgenja
9i responsabilitatea cornuna de a Tntreprinde actiuni colective pentru a
sprijini justitia climatica 9i de gen. Este un proiect cu o durata de
implernentare de 36 de luni 9i cuprinde 10 ;ari participante Tn cadrul
consortiului care va ca9tiga acest proiect, cele 10 state sunt: Italia, Austria,
Croatia, Finlanda, Franta, Grecia, Ungaria, Polonia, Portugalia 9i Romania
Valoarea totala a proiectului este de 4. 399. 494, 39 € pentru cele 10 state
din care contributia UE nerambursabila este Tn procent de 90%, iar
cofinanjarea venita din partea participanjilor inclusiv rnunicipiul Bucure9ti
este de 10%. in termini concreti pentru Municipiul Bucure9ti discutam
despre o valoare totala a proiectului de 189.829,32 de euro din care
contribujia UE este de 170.846,39 de euro, iar cofinanjarea municipiului
Bucuresti este de 18.982,93 de euro.

Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – pre9edintele comisiei
va rog daca mai sunt alte Tntrebari.

Doamna consilier Untea Georqiana
A9 avea 9i eu o Tntrebare, vad ca este o adresa din partea domnului

secretar de stat de la Ministerut Educa{iei Lixandru care spune Tn 2023 ca
Prirnaria Municipiului Bucure9ti deja participa la acest proiect, a mai fost
pana acum partener Tntr- un proiect de genul? 9i a doua Tntrebare este,
citind scrisoarea de la Comisia Europeana se spune ca majoritatea
activita{ilor se vor face prin voluntariat 9i organiza+ii nonguvernamentale,
exista vreo selec+ie a acestor organiza Iii? adica cine se va ocupa practic
de implementarea acestui proiect? am Tnteles, va fi un mesaj transmis de
catre 10 +ari, dar efectiv ce se va Tntampla? adica cum se va desfa9ura
aceasta activitate?
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Domnul Cristian Draqnea – Direc jia Cultura, Tnvalamant, Turism,
Serviciul ’invatamant. Turism

Da, activita+ile principale pe care le presupune proiectul sunt
urmatoarele: dezvoltarea unui pachet pentru profesori 9i educatori la
nivelul sistemului formal de Tnva+amant, cu alte cuvinte targetul pentru
Municipiul Bucure9ti este sa intram Tn 12 unitati de Tnvatamant. Acest
pachet reprezinta, de fapt, un manual, un suport de curs prin care tinerii
din educa+ia formala vor Tnvata despre legatura practica dintre impactul
crizelor climatice 9i impactul diferen+tat al crizelor climatice Tn functie de
de gen, cu alte cuvinte femeile 9i barbajii sunt influentaji in mod diferit de
aceste crize climatice. O alta activitate Tn cadrul proiectului este formarea
cadrelor didactice pe aceasta tema astfel Tncat dupa ce vor parcurge etapa
de formare, cadrele didactice sa desfasoare ore in cele 12 unitati de
invatamant in cadrul orelor de educatie civica sau Tn cadrul orelor dedicate
dezvoltarii climatice ca programa cuprinde programa actuala cuprinde 9i
astfel de ore 9i vor discuta ni9at pe acest tip de mesaj. Dupa care vor
exista aceste, cum spunearn mai devreme, programe de Tnva+are in 9coli
si cu tineri din asociatii de voluntari si asociatii de tineret. Va exista din
partea liderului de consorjiu 9i anume regiunea administrativa Toscana din
Italia, va exista un ghid prin care aceste ONG uri vor fi selectate la nivel
local, bineTn+eles, 9i acest ghid va reprezenta baza de pornire pentru un
proiect de hotarare pe care iI vom Tnainta Consiliului general de selec jie
locala, deci vom reveni undeva pe masura ce proiectul se implementeaza
in faIa Consiliului cu metodologia de selecTie a acestor ONG uri , iar ulterior
dupa selecjia ONG urilor, elevii, profesorii, reprezentan Tit autoritalilor
locale din municipiul Bucure9ti 9i cum spuneam 9i ONG urite vor face mai
multe activitati Tn comun, tocmai pentru a trece Ia mai bine esen ja acestui
rr}esaJ

Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – pre9edintele comisiei
va rog daca mai sunt alte Tntrebari.

Doamna consilier Gherqhiceanu Florentina
Buna diminea+a! Nurnai pujin, va rog. Noi, ca 9i adrninistratie, mai

pute Ti repeta, va rog, m-am conectat pujin mai tarziu, cu ce surna
participam? cat la sun?
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Domnul Cristian Dragnea – Direc jia Cultura, Tnva+amant, Turism,
Serviciul 'Fnvatamant. Turism

10c% este cota de cofinantare pentru toli partenerii din proiect. in
surna absoluta contributia rnunicipiului Bucure9ti este de 18.982, 93 de
euro

Doamna consilier Gherqhiceanu Florentina
Sunt in buget? a+i verificat? i-a cuprins?

Domnul Cristian DragInea – Direc+ia Cultura, Tnva+amant, Turism,
Serviciul ’Fnvatamant, Turism

va referiji la proiectul de buget, da.

Doamna consilier Gherqhiceanu Florentina
Multumesc.

Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – presedintele comisiei
Daca mai sunt alte Tntrebari sau interpelari, daca nu mai sunt o sa

vi rog sa supunem la vot.

Domnul consilier Metciu Florin
Melciu Florin pentru .

Doamna vasii Camelia - asistent comisie
Cu 10 voturi pentru, 3 abjineri, 0 voturi impotriva, proiectul a

primit aviz favorabil.

Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – pre9edintele comisiei
Multumesc, mai departe, va rog.

Doamna vasii Camelia - asistent comisie
Punctul 23 - Proiect de hotarare privind cooperarea intre

Municipiul Bucure9ti 9i Universitatea de §tiin{e Agronomice 9i
Medicina Veterinara din Bucure9ti (USAMV) in vederea finantarii si
realizarii in comun a evenimentelor „Congresul European de
Horticultura – EHC 2024 – European Horticulture Congress“ 9i „Zilele
Horticulturii Bucure9tene“, la Bucure9ti, in perioada 9 – 16 mai 2024

Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – pre9edintele comisiei
Daca sunt Tntrebari sau interpelari.
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Domnul consilier Riflu Andrei Daniel
Aceea9i Tntrebare din partea mea vizavi de care este contribu+ia 9i

activitatea municipiului Bucure9ti Tn acest proiect?

Doamna Liliana Maria Toderiuc Fedorca – director executiv Directia
Cultura, Tnvatamant, Turism

Buna diminea Ta! Este un eveniment Congresul European de
Horticultura care pentru prima data se va sus jine la Bucure9ti, este un
evenirnent mare, la nivel international, care se Tntampla o data la patru ani
9i a9a cum spuneam mai devreme este prima data cand are Ioc in
Bucure§ti. Vor fi participanti din 70 de tari, in total din cele 70 de !ari peste
1000 de participanji. Universitatea de Agronomie 9i Medicina Veterinara a
venit catre noi cu solicitarea de a fi parteneri Tn aceasta organizare, am
vorbit despre congres, dar, de fapt, proiectul pe care iI avem este pentru
doua evenimente, Tnaintea congresului este, se sus+in Zilele horticulturii
bucure9tene, deci practic sunt doua evenirnente Tntr-unul. Contrtbutia
municipiului Bucure9ti este de 2 milioane de let ceea ce reprezinta 58%
din totalul bugetului, deci 42% este suma de 1 rnilion aproape 500000 de
lei pe care o va sustine Universitatea din fonduri proprii sau din alte surse
atrase de catre universitate, gen sponsorizari. Am considerat ca este un
eveniment mare in Bucuresti, ne dorim sa avem cat mai multe astfel de
evenirnente la Bucure9ti 9i ca Primaria Municipiului Bucure9ti 91 pe baza
parteneriatului pe care in anul 2022, tot prin hotarare de Consiliul General
a fost aprobat, Tntre Primarie 9i Universitate 9i pe baza acestui parteneriat
§i dat fiind acest evenirnent mare care se intampla Tn Bucure§ti am
considerat ca este oportun sa intram parteneri.

Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – pre9edintele comisiei
va rog daca mai sunt alte Tntrebari, daca nu mai sunt, o sa va supun

la vot
Domnul consitier Melciu Florin

Melciu Florin pentru §i felicitari doarnnei director Fedorca pentru
proiect .

Doamna vasii Camelia - asistent comisie

Cu 13 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi impotriva, proiectul a
primit aviz favorabil.

Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – pre9edintele comisiei
Muljurnesc, urrnatorul proiect, va rog.
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Doamna vasii Camelia - asistent comisie
Proiect de hotarare privind transmiterea din administrarea

Consiliului General al Municipiului Bucure9ti prin Direcjia Generala
de Asistenji Sociala a Municipiului Bucure9ti Tn administrarea
Sectorului 6 al Municipiului Bucure9ti a imobilului Tnscris in cartea
funciara cu nr. 246185, situat Tn Calea Giule9ti nr. 184, sector 6, in
vederea desfa9uririi activitalii Cre9ei „Casa cu §trumfi“

Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – pre9edintele comisiei
Daca sunt Tntrebari.

Doamna consilier Untea Georqiana
Da, a9 avea eu o lamurire, vedeji ca in preambulul hotararii temeiul

legal este gre9it Legea educajiei nationale numarul 1/2011 nu mai este Tn
vigoare, Legea Tnvatamantului preuniversitar este 198/2023 9i in acela9i
timp Tn preambulul hotararii a fost specificat faptul ca aceasta cre9a este
arondata §colii gimnaziale nr. 163, dar in textul hotararii nu se prevedea
acest lucru 9i !inand cont ca primariile pot avea 9i ele cre9e Tn subordinea
Directiei Generale de Asistenta Sociala cred ca aceasta hotarare ar trebui

putin revizuita, adica nu se Tntelege clar, aceasta cre9a ramane in sub
ordinea Primariei Sectorului 6 prin Directia de Asistenta Sociala sau trece
in subordinea unei scoli arondate? nu e clar Tn continutul hotararii.

Doamna Corina lacob, director general adjunct Directia Generala de
Asisten@ Sociala a Municipiului Bucure9tl

Buna ziua! Da, sigur, mul+umim pentru semnalare, din punct de
vedere tehnic vom modifica conform legii. Este vorba de trecerea Tn
administrarea Sectorului 6 a cre§ei Casa cu Strumfi, acolo Tsi desfasoara
activitatea Tn prezent, este pur 9i simplu vorba de o punere Tn legalitate
Dupa cum 9titi Tn urma OUG 100/2021 noi am mai facut demersuri privind
includerea fostelor centre de Tngrijire 9i educa+ie timpurie aflate Tn

subordinea noastra Tn procedura de arondare Ia unitalile de Tnva+amant

pre9colar, aceasta cre9a a ramas curnva Tn urrna pentru ca in cadastru
era trecut statul roman ca proprietar.

Doamna consilier Untea Georgiana
Asta voiam sa va subliniez ca in Ordonanja respectiva este

specificat faptul ca cre9ele pot ramane 9i Tn subordinea directilor de
asistenla soctala, nu este obligatoriu sa treaca arondate Tn subordinea
unei §coli, ’intr -adevar toate unitatile §colare sunt in subordinea UAT-
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urilor, dar trebuie specificat oarecum sub ce forma ramane la sectorul 6?
parerea mea.

Doamna Corina lacob, director general adjunct Direcjia Generala de
Asisten+a Sociala a Municipiului Bucure9ti

Legat de aspectul acesta ca pot ramane, Consiliul general 9i-a
asumat din HCGMB 322 predarea acestor acestor centre, dar am primit
observatia dumneavoastra .

Domnul consilier MITU RAzvAN AUREL – presedintele comisiei
Daca mai sunt alte intrebari, va rog, daca nu mai sunt, o sa va rog

supunem la vot.

Domnul consilier Melciu Florin
Melciu Florin pentru.

Doamna vasii Camelia - asistent comisie

Cu 8 voturi pentru, 5 abjineri, 0 voturi Tmpotrivi, proiectul a
primit aviz favorabil.

Domnul consilier MITU RAZVAN AUREL – presedintele comisiei
Mul+umesc. Daca pe final mai sunt Tntrebari sunt interpelari o sa va

rog sa le spuneti acum, daca nu mai sunt, o sa va multumesc pentru
participarea la 9edin@ 9i va doresc o zi frumoasa! Zi buna!

Sedinta comisiei s-a incheiat Ia ora 09:21

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de sistemul de vot online cu aplica jia integrata Slido
precum 9i pe baza votului exprimat verbal de catre consilierii generali care
nu au putut vota Tn modalitatea menjionata mai sus.

PRESEDINTE
MITU RXZVAN AUREL

SECRETAR
NECULA VALENTIN


